

ISI 收录期刊

《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊

《CAJ - CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003-5508

CN 51-1217/S

# 四川林业科技

**JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY  
SCIENCE AND TECHNOLOGY**

ISSN 1003-5508



第37卷

2016



万方数据



# 四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2016年 第37卷 第1期

## 目次

开拓进取 为建设生态文明和美丽四川作出新的更大贡献

——在四川省林学会第九次全省会员代表大会上的讲话..... 尧斯丹(1)

### · 研究报告 ·

- 杨树起源与进化的探讨 ..... 赵良能, 樊固堂, 刘军, 等(4)  
再论干热河谷植被恢复过程中的“适度”造林 ..... 费世民, 蒋俊明, 张旭东, 等(13)  
云南西北部玉山竹属二新种 ..... 易同培, 杨林(23)  
川西亚高山云杉低效林林窗改造下土壤水溶性有机碳的季节动态 ..... 潘业田, 郝凯婕, 张翠翠, 等(27)  
四川王朗自然保护区土壤水源涵养能力评价 ..... 舒联方, 盛晓琼, 李德文(33)  
曼地亚红豆杉雌雄株枝条与叶片形态特性研究 ..... 杨马进, 严贤春, 罗建勋, 等(37)

### · 试验研究 ·

- 灵山正路花椒良种繁育技术研究 ..... 杨志武, 刘娟, 杨柳璐, 等(41)  
杨树不同无性系越冬时期含水率变化分析研究 ..... 于雷(46)  
3种用材林木对Pb耐受性和吸附性研究 ..... 付卓锐, 陈思多, 黄伊嘉, 等(51)  
有机无机复混肥使用量对马尾松幼龄林生长及单株材积的影响 ..... 苏涛(56)  
金佛山方竹阔叶混交林混交树种选择试验 ..... 刘立才, 胡景容, 汪晓晴, 等(59)  
NaCl胁迫对香樟幼苗生理特性的影响 ..... 刘晓莉(62)  
不同育苗基质对火焰树小苗生长量的影响试验研究 ..... 徐玉梅, 杨德军, 邱琼, 等(65)  
成都地区凤丹种子发芽试验 ..... 曾珍, 肖前刚, 周艳冰, 等(68)

### · 专题研究 ·

- 峨眉山地区多种水果饲喂大熊猫的观察实验 ..... 徐飞, 朱英, 张贵权(70)  
冷箭竹无性系种群的取样技术探讨 ..... 周世强, 吴志容, 严啸, 等(73)  
四川野生木本园林植物资源的筛选及观赏特性研究 ..... 王钰, 樊固堂, 杨宇栋, 等(77)  
依托国家森林公园发展森林康养产业的探讨 ..... 何彬生, 贺维, 张炜, 等(81)  
利用红外相机调查九寨沟国家级自然保护区鸟兽多样性 ..... 雷开明, 孙鸿鸣, 麦浪, 等(88)  
从国内博士和硕士论文统计分析透视森林公园研究的发展 ..... 姜涛, 黄郑涛, 李西, 等(92)  
名山不同类型茶园害虫及天敌研究 ..... 钟金, 代立东, 毛建辉, 等(97)  
重庆四面山青堰村生态环境研究 ..... 孟祥江, 马正锐, 薛沛沛, 等(102)  
厦门园博园在城市区域房地产经济中的地位和作用 ..... 陈松河, 张万旗, 黄全能, 等(107)  
北斗导航技术在山地休闲旅游应急救援管理中的应用研究 ..... 陈敏, 高雪芬(111)  
美国山核桃在四川的适应性及其开发前景 ..... 殷国兰, 杨金亮, 辜云杰, 等(115)

### · 调查研究 ·

- 二郎山大熊猫种群数量调查 ..... 郑睿, 孙承东, 周燕霞, 等(118)

### · 专题讨论 ·

- 德阳市猕猴桃产业发展中存在的问题及建议 ..... 王雅飞, 林琦, 喻晓钢, 等(121)  
四川油茶新记录的鳞翅目害虫与防治方法 ..... 史亮, 殷国兰, 杨金亮, 等(125)  
射洪县丘区生态旅游发展对策 ..... 覃丽, 覃清元(128)  
黔北川南地区主要纸浆竹造林技术 ..... 沈晓君, 何炎平(131)

期刊基本参数:CN51-1217/S \* 1979 \* b \* 16 \* 130 \* zh \* p \* ¥10.00 \* 1900 \* 31 \* 2016-02

# Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 37, No. 1, 2016

## Contents

- Forging ahead and making new and greater contributions to building a beautiful Sichuan with the ecological civilization—Speech at the ninth member representative assembly of Sichuan Society of Forestry ..... YAO Si-dan (1)

### Research Reports

- On the origin and evolution of the poplars ..... ZHAO Liang-neng, GONG Gu-tang, LIU Jun, et al. (4)  
A discussion on "moderation" afforestation in the process of vegetation restoration in the dry-hot valley ..... FEI Shi-ming, JIANG Jun-min, ZHANG Xu-dong, et al. (13)  
Two new species of *Yushania keng* f. (poaceae) from northwestern Yunnan in China ..... YI Tongpei, YANG Lin (23)  
Seasonal dynamics of soil water soluble organic carbon in forest gaps of the low efficiency spruce plantation in the subalpine region of Western Sichuan ..... PAN Ye-tian, HAO Kai-jie, ZHANG Cui-cui, et al. (27)  
Soil water-holding capacity of Wanglang National Nature Reserve in western Sichuan ..... SHU Lian-fang, Sheng Xiao-qiong, Li De-wen (33)  
Researches on the morphological characteristics of branches and leaves between Male and Female *Taxus media* ..... YANG Ma-jin, YAN Xian-chun, LUO Jian-xun, et al. (37)

### Experiments and Researches

- Research on breeding technologies of *Zanthoxylum bungeanum* "Lingshan" ..... YANG Zhi-wu, LIU Juan, YANG Liu-lu, et al. (41)  
Analysis of water content variation in different clones of *Populus* during winter ..... YU Lei (46)  
Research on the tolerance and absorbability of three kinds of commercial timber to the heavy metal Pb ..... FU Zhuo-rui, CHEN Si-duo, HUANG Yi-jia, et al. (51)  
Effects of different fertilizer types on *Pinus massoniana* growth and single timber volume ..... SU Tao (56)  
Experiments on the selection of mixed species of broad-leaf mixed forests of *Chimonobambusa utilis* ..... LIU Li-cai, HU Jin-rong, WANG Xiao-qing, et al. (59)  
Effects of NaCl stress on physiological characteristics of *Cinnamomum camphora* seedlings ..... LIU Xiao-li (62)  
An experimental study of the effect of different substrata on the growth of seedlings of the flame tree ..... XU Yu-mei, YANG De-jun, QIU Qiong, et al. (65)  
Tests of the germination of *Paeonia ostii* seeds in Chengdu areas ..... ZENG Zheng, XIAO Qian-gang, ZHOU Yan-bin, et al. (68)

### Researches on Special Topics

- A study of feeding giant pandas with different fruits in the Emei Mountain area ..... XU Fei, ZHU Ying & ZHANG Gui-quan (70)  
Sampling technique of arrow bamboo (*Bashania faberi*) clone population ..... ZHOU Shi-qiang, WU Zhi-rong, YAN Xiao, et al. (73)  
Research on screening and ornamental characteristics of wild woody landscape plant resources ..... WANG Yu, GONG Gu-tang, YANG Yu-dong, et al. (77)  
Discussion on development of forest health industry relying on national forest park—taking Sichuan Kongsan National Forest Park for example ..... HE Bin-sheng, HE Wei, ZHANG Wei, et al. (81)  
Using the infrared camera to investigate animal diversity in Jiuzhaigou National Nature Reserve ..... LEI Kai-ming, SUN Hong-ou, MAI Lang, et al. (88)  
A perspective on the progress of forest park research through statistical analysis of the Doctoral and Master's dissertations on China ..... JIANG Tao, HUANG Zheng-tao, LI Xi, et al. (92)  
A study of insect pests and natural enemies in different tea gardens in Mingshan ..... ZHONG Jin, DAI Li-dong, MAO Jian-hui, et al. (97)  
The ecological environment research of Qingyan village in the Simian Mountain, Chongqing ..... MENG Xiang-jiang, MA Zheng-rui, XUE Pei-pei, et al. (102)  
The status and role of Xiamen Garden Expo in city regional real estate economy ..... CHEN Song-he, ZHANG Wan-qi, HUANG Quan-neng, et al. (107)  
Research on the application of Beidou navigation technology to the emergency rescue management in mountain leisure tourism ..... CHEN Min & GAO Xue-feng (111)  
Suitability and development perspectives of *Carya illinoensis* in Sichuan ..... YIN Guo-lan, YANG Jin-liang, GU Yun-jie, et al. (115)

### Investigation

- The survey of the population amount of giant pandas in the Erlang Mountain ..... ZHENG Rui, SUN Cheng-dong, ZHOU Yan-xia, et al. (118)

### Monographs

- Problems and suggestions of kiwifruit industry in Deyang city ..... WANG Ya-fei, LIN Qi, YU Xiao-gang, et al. (121)  
The newly recorded lepidopterous pests on *Camellia oleifera* in Sichuan province and their prevention and control method ..... SHI Liang, YIN Guo-lan, YANG Jin-liang, et al. (125)  
Strategy for the development of ecological tourism in hilly areas of Shehong County ..... QIN Li & QIN Qing-yuan (128)  
A study of intensive cultivation technique of pulp bamboo forests in north Guizhou and southern Sichuan ..... SHEN Xiao-jun & HE Yan-ping (131)

# 《四川林业科技》第九届编辑委员会

名誉主编: 尹伟伦 (工程院院士)

主编: 李荣伟

常务副主编: 王 莉

副主编: 刘世荣 慕长龙 杨灌英 宫 燕

编委: (按姓氏笔划为序)

王 刚 龙汉利 石 锐 毕慧泉(澳大利亚) 向成华 刘 庆 刘广兵

刘 波 刘兴良 刘应高 张江陵 张 立(美国) 吴春艳 李国辉

李映平 杨佐忠 陈先林 罗 辑 周立江 国锦林 郭洪英 赵晓云

费世民 曹昌楷 黎治福

美 编: 邓继成

# JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

(双月刊·公开发行)

(1979年创刊)

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY

SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)

(Started in 1979)

主管 四川省林业厅  
主办 四川省林学会  
四川省林业科学研究院  
主编 李荣伟  
编辑 《四川林业科技》编辑部  
(中国 成都 星辉西路18号 邮编610081)  
2016年第1期(总第168期)  
出版 2016年2月  
印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department  
Sponsored by Sichuan Society of Forestry and Sichuan Academy of Forestry  
Editor in chief: LI Rong-wei  
Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry Science and Technology"  
(18 XinhuiXilu, Chengdu 610081, China)  
No.1(Total No.168),2016  
Publishing Date:Feb., 2016  
Printed by Shutong Printing Service Co.Ltd.,Chengdu,China

广告经营许可证号: 5100004001007

<http://lxh.sclj.gov.cn/sclj>

联系电话: 13408042137

E-mail: [scslxh2004@163.com](mailto:scslxh2004@163.com)

Tel.No.(028)83220733

定价: 10.00元